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PROTOKÓŁ Nr 20 
z XX sesji Rady Miasta Marki,  

która odbyła się w dniu 10 września 2008 roku 
 

 
O godzinie 1300, Maria Przybysz – Piwko Przewodnicząca Rady Miasta Marki 

otworzyła XX sesję Rady Miasta.  
Radny Jan Orłowski złożył wniosek o przeniesienie sesji na inny termin, ponieważ nie 
otrzymał powiadomienia o terminie sesji „w formie papierowej” (wniosek stanowi załącznik 
nr 1 do protokołu). 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że zgodnie z życzeniem sformułowanym przez 
4. radnych – G. Młodzianowskiego, J. Orłowskiego, R. Korotko, P. Chojnowskiego – 
zaproszenia na sesję wraz z materiałami zostały wysłane pocztą w dniu 3 września br. (kopie 
potwierdzenia wysłania pism stanowią załącznik nr 2 do protokołu); pozostali radni wyrażają 
zgodę, aby otrzymywać materiały drogą elektroniczną; Burmistrz podkreślił, że stwierdzenie 
radnego Jana Orłowskiego, że dokumenty nie dostały dostarczone celowo są całkowicie 
nieuzasadnione. 
Przewodnicząca Rady dodała, że radni G. Młodzianowski, J. Orłowski, R. Korotko,  
P. Chojnowski otrzymali materiały także drogą elektroniczną, tak jak pozostali radni. 
Radny Paweł Chojnowski powiedział, że otrzymał materiały na sesję wysłane  
za pośrednictwem poczty. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie wniosku w sprawie 
przeniesienia sesji na inny termin. 
 
Głosowanie  
za przeniesieniem sesji – 2 
przeciw – 13 
wstrzymujących się – 3 
W trakcie głosowania obecnych było 18. radnych (nieobecni: P. Adamczyk, J. Orych,  
F. Rżewski).  
 
Wniosek został odrzucony. 
 
Przewodnicząca Rady przywitała stałych członków Rady oraz przybyłych gości (skład Rady 
Miasta Marki 21. radnych: obecnych 20 radnych, nieobecny radny Jacek Orych). Listy 
obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załącznik nr 3 do protokołu.  
Po stwierdzeniu quorum Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XIX sesji z dnia 18 czerwca 2008 roku. 
5. Informacja z działalności Burmistrza Miasta Marki (Druk nr 230). 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XV/119/2008 Rady Miasta 

Marki z dnia 30 stycznia 2008 roku w sprawie budżetu Miasta Marki na 2008 rok 
(Druk nr 234). 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 
urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu 
Wodociągu Mareckiego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Markach na lata 
2008 – 2013 (Druk nr 181). 
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8. Rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego  
i objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Miasta Marki działającej pod firmą „Wodociąg Marecki” Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Markach (Druk nr 235). 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie na rzecz 
Mazowieckiego Operatora Systemu Dystrybucyjnego Sp. z o.o., z siedzibą  
w Warszawie służebności przesyłu paliwa gazowego na nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Miasto Marki (Druk 238). 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie najmu lokalu użytkowego stanowiącego 
mienie komunalne (Druk 208). 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie najmu lokalu użytkowego stanowiącego 
mienie komunalne (Druk 209). 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego mienie 
komunalne (Druk 210). 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego mienie 
komunalne (Druk 211). 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego mienie 
komunalne (Druk 212). 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego mienie 
komunalne (Druk 213). 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego mienie 
komunalne (Druk 214). 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego mienie 
komunalne (Druk 215). 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego mienie 
komunalne (Druk 216). 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego mienie 
komunalne (Druk 217). 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego mienie 
komunalne (Druk 218). 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego mienie 
komunalne (Druk 219). 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego mienie 
komunalne (Druk 223). 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego mienie 
komunalne (Druk 224). 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego mienie 
komunalne (Druk 225). 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie 
bezprzetargowym nieruchomości gruntowej, stanowiącej mienie komunalne, na rzecz 
właściciela nieruchomości przyległej (Druk nr 222). 

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 
niezabudowanych nieruchomości gruntowych, stanowiących mienie komunalne  
(Druk nr 237). 

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie 
prawa pierwokupu (Druk nr 200). 

28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie 
prawa pierwokupu (Druk nr 201). 

29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie 
prawa pierwokupu (Druk nr 202). 
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30. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie 
prawa pierwokupu (Druk nr 203). 

31. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie 
prawa pierwokupu (Druk nr 205). 

32. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie 
prawa pierwokupu (Druk nr 220). 

33. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie 
prawa pierwokupu (Druk nr 226). 

34. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie 
prawa pierwokupu (Druk nr 227). 

35. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do zasobu 
nieruchomości gminnych, niezabudowanej nieruchomości gruntowej (Druk nr 206). 

36. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do zasobu 
nieruchomości gminnych, zabudowanej nieruchomości gruntowej (Druk nr 207). 

37. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do zasobu 
nieruchomości gminnych, niezabudowanej nieruchomości gruntowej (Druk nr 221). 

38. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do zasobu 
nieruchomości gminnych, niezabudowanych nieruchomości gruntowych (Druk nr 228). 

39. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do zasobu 
nieruchomości gminnych, niezabudowanej nieruchomości gruntowej (Druk nr 233). 

40. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do zasobu 
nieruchomości gminnych, niezabudowanych nieruchomości gruntowych (Druk nr 236). 

41. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oddania w użytkowanie wieczyste w drodze 
bezprzetargowej zabudowanej nieruchomości gruntowej stanowiącej mienie komunalne oraz 
nieodpłatne przeniesienie własności znajdującego się na niej budynku (Druk nr 231). 

42. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oddania w użytkowanie wieczyste w drodze 
bezprzetargowej zabudowanej nieruchomości gruntowej stanowiącej mienie komunalne oraz 
nieodpłatne przeniesienie własności znajdującego się na niej budynku (Druk nr 232). 

43.  Interpelacje i zapytania radnych. 
44.  Sprawy różne. 
45. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Pkt 3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała wniosek radnego Marka Mańka  
o niezwłoczne przystąpienie do rozpatrzenia inicjatywy podjęcia uchwały w sprawie 
sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Nr XXXIX/174/97 Rady Miejskiej  
w Markach z dnia 22 kwietnia 1997 roku w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego południowej części Miasta Marki (kopia wniosku stanowi załącznik nr 4  
do protokołu) 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie ww. wniosku. 
 
Głosowanie  
za przyjęciem wniosku – 11 
przeciw – 4 
wstrzymujących się – 3 
W trakcie głosowania obecnych było 18. radnych (nieobecni: P. Adamczyk, F. Rżewski).  
 
Wniosek został przyjęty i projekt uchwały zostanie rozpatrzony przed punktem 43. porządku 
obrad. 
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Pkt 4. Przyjęcie protokołu z XIX sesji z dnia 18 czerwca 2008 roku. 
 
Do chwili rozpoczęcia sesji radni nie wnieśli na piśmie żadnych poprawek, ani uzupełnień                 
do protokołu, w związku z powyższym Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko 
zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu Nr 19 z XIX sesji Rady Miasta Marki          
z dnia 18 czerwca 2008  roku. 
 
Głosowanie 
za przyjęciem protokołu – 15 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 4 
W trakcie głosowania obecnych było 19. radnych  (nieobecny: P. Adamczyk). 
 
Protokół z XIX sesji Rady Miasta Marki z dnia 18 czerwca 2008 roku został przyjęty. 
 
Pkt 5. Informacja z działalności Burmistrza Miasta Marki (Druk nr 230). 
 
Informacja o pracy Burmistrza od 12 czerwca do 2 września 2008 roku stanowi załącznik  
nr 5 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński udzielił odpowiedzi na pytania sformułowane przez radnych: 

- Jana Orłowskiego dotyczące punktów: 18, 24, 25, 38, 45, 87; 
- Ryszarda Korotko dotyczące punktu 26; 
- Tadeusza Skłodowskiego dotyczące remontu SP 3 oraz punku 75; 
- Bogusława Dąbkowskiego dotyczące punktu 74. 

 
Pkt 6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XV/119/2008 Rady 
Miasta Marki z dnia 30 stycznia 2008 roku w sprawie budżetu Miasta Marki na 2008 
rok (Druk nr 234). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński szczegółowo omówił proponowane zmiany w budżecie na 2008 
rok zawarte w Druku nr 234 (materiały opisowe stanowią integralną część projektu uchwały, 
str. 12 – 14) oraz wniósł w formie pisemnej autopoprawki do projektu uchwały (pismo 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu).  
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 234.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński odpowiedział na pytania radnego Jana Orłowskiego i Tadeusza 
Skłodowskiego. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę nr XV/119/2008 Rady Miasta Marki z dnia 
30 stycznia 2008 roku w sprawie budżetu Miasta Marki na 2008 rok (Druk nr 234)   
z uwzględnionymi autopoprawkami. 
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Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 16 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 3 
W trakcie głosowania obecnych było 19. radnych (nieobecny: P. Adamczyk).  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/170/2008 i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Pkt 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniego planu rozwoju  
i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących  
w posiadaniu Wodociągu Mareckiego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością  
w Markach na lata 2008 – 2013 (Druk nr 181). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że uchwała została przygotowana na wniosek 
Wodociągu Mareckiego sp. z o.o. zgodnie z ustawą o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę  
i zbiorowym odprowadzaniu ścieków, która zobowiązuje przedsiębiorstwa wodociągowo – 
kanalizacyjne do przedkładania organom uchwałodawczym gminy wniosku w sprawie 
zatwierdzenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych  
i kanalizacyjnych.  
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 181.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
W tym punkcie porządku obrad nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych  
i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Wodociągu Mareckiego Spółka  
z ograniczoną odpowiedzialnością w Markach na lata 2008 – 2013 (Druk nr 181). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 19. radnych (nieobecny: P. Adamczyk).  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/171/2008 i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Pkt 8. Rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego  
i objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Miasta 
Marki działającej pod firmą „Wodociąg Marecki” Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Markach (Druk nr 235). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że omawiany projekt uchwały ściśle wiąże się   
z przyjętym na 2008 rok budżetem Miasta Marki, z którego wynika że Spółka „Wodociąg 
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Marecki” miała być dokapitalizowana poprzez podniesienie kapitału zakładowego; 
przypomniał, że jest to zaakceptowana przez Radę Miasta metoda zgromadzenia środków 
przez „Wodociąg Marecki”, które będą wkładem własnym w budowę sieci kanalizacyjnej  
(w 2008 roku Rada Miasta przeznaczyła na ten cel kwotę 2.700.000 zł); Burmistrz dodał,  
że ze względu na znaczący wzrost cen wartość całego zadania wzrosła do poziomu 
201.000.000,- zł. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 235.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
W krótkiej dyskusji głos zabrali radni: Jan Orłowski, Tadeusz Skłodowski oraz Burmistrz 
Janusz Werczyński. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego i objęcia 
udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Miasta Marki 
działającej pod firmą „Wodociąg Marecki” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością  
z siedzibą w Markach (Druk nr 235). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 19 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 19. radnych (nieobecny: P. Adamczyk).  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/172/2008 i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Pkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie na 
rzecz Mazowieckiego Operatora Systemu Dystrybucyjnego Sp. z o.o., z siedzibą  
w Warszawie służebności przesyłu paliwa gazowego na nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Miasto Marki (Druk 238). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński szczegółowo omówił projekt uchwały zawarty w Druku 238. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński wyjaśnił wątpliwości sformułowane przez radnego Jana 
Orłowskiego. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie na rzecz 
Mazowieckiego Operatora Systemu Dystrybucyjnego Sp. z o.o., z siedzibą w Warszawie 
służebności przesyłu paliwa gazowego na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasto 
Marki (Druk 238). 
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Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 19 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 19. radnych (nieobecny: P. Adamczyk).  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/173/2008 i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie najmu lokalu użytkowego 
stanowiącego mienie komunalne (Druk 208). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym 
(art.18 ust. 2 pkt 9 lit. a) rada gminy podejmuje uchwały dotyczące zasad nabywania, 
zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas  
dłuższy niż 3 lata; uchwała rady gminy jest wymagana również w przypadku, gdy po umowie 
zawartej na czas oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne umowy, których przedmiotem 
jest ta sama nieruchomość; do czasu określenia zasad burmistrz może dokonywać tych 
czynności wyłącznie za zgodą rady gminy. 
Burmistrz omówił projekt uchwały zawarty w Druku 208 dotyczący zawarcia na okres 3 lat, 
kolejnej umowy najmu z dotychczasowym najemcą,  lokalu użytkowego o pow. 18,94 m2 
położonego w Markach przy Al. J. Piłsudskiego 81 z przeznaczeniem na prowadzenie zakładu 
kosmetycznego. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał zawarte          
w Druku nr 208 i w Druku nr 209. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
W tym punkcie porządku obrad nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie najmu lokalu użytkowego stanowiącego mienie komunalne (Druk 208). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 17 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 2 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych. Radny Paweł Adamczyk nie wziął udziału 
w głosowaniu.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/174/2008 i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Pkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie najmu lokalu użytkowego 
stanowiącego mienie komunalne (Druk 209). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
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Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy kolejnej umowy 
najmu z dotychczasowym najemcą, na okres 3 lat, lokalu użytkowego położonego w Markach 
przy ul. Sportowej 3 o pow. 14 m2 z przeznaczeniem na prowadzenie zakładu optycznego.  
 
Pozytywna opinia Komisji Budżetowo – Gospodarczej stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
W tym punkcie porządku obrad nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie najmu lokalu użytkowego stanowiącego mienie komunalne (Druk 209). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych. Radny Paweł Adamczyk nie wziął udziału 
w głosowaniu.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/175/2008 i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
Pkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego 
mienie komunalne (Druk 210). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy kolejnej umowy 
dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, na okres 3 lat, niezabudowanej nieruchomości 
gruntowej położonej w Markach, stanowiącej część działki nr ewid. 15/22 z obrębu 3-03  
o pow. 370 m2 z przeznaczeniem na ogródek warzywny. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał zawarte          
w Drukach od nr 210 do nr 219 oraz w Drukach od nr 223 do nr 225. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
W tym punkcie porządku obrad nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego mienie komunalne (Druk 210). 
  
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 19 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/176/2008 i stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
Pkt 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego 
mienie komunalne (Druk 211). 
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Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy kolejnej umowy 
dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, na okres 3 lat, niezabudowanej nieruchomości 
gruntowej położonej w Markach, stanowiącej część działki nr ewid. 15/22 z obrębu 3-03  
o pow. 465 m2 z przeznaczeniem na ogródek warzywny. 
 
Pozytywna opinia Komisji Budżetowo – Gospodarczej stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
W tym punkcie porządku obrad nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego mienie komunalne (Druk 211). 
  
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 19 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/177/2008 i stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Pkt 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego 
mienie komunalne (Druk 212). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy kolejnej umowy 
dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, na okres 3 lat, niezabudowanej nieruchomości 
gruntowej położonej w Markach, stanowiącej część działki nr ewid. 15/22 z obrębu 3-03  
o pow. 350 m2 z przeznaczeniem na ogródek warzywny. 
 
Pozytywna opinia Komisji Budżetowo – Gospodarczej stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
W tym punkcie porządku obrad nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego mienie komunalne (Druk 212). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 19 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/178/2008 i stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
 
Pkt 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego 
mienie komunalne (Druk 213). 
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Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy kolejnej umowy 
dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, na okres 3 lat, niezabudowanej nieruchomości 
gruntowej położonej w Markach, stanowiącej część działki nr ewid. 15/22 z obrębu 3-03  
o pow. 270 m2 z przeznaczeniem na ogródek warzywny. 
 
Pozytywna opinia Komisji Budżetowo – Gospodarczej stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
W tym punkcie porządku obrad nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego mienie komunalne (Druk 213). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 19 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/179/2008 i stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
 
Pkt 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego 
mienie komunalne (Druk 214). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy kolejnej umowy 
dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, na okres 3 lat, niezabudowanej nieruchomości 
gruntowej położonej w Markach, stanowiącej część działki nr ewid. 15/22 z obrębu 3-03  
o pow. 500 m2 z przeznaczeniem na ogródek warzywny. 
 
Pozytywna opinia Komisji Budżetowo – Gospodarczej stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
W tym punkcie porządku obrad nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego mienie komunalne (Druk 214). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 2 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/180/2008 i stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
 
Pkt 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego 
mienie komunalne (Druk 215). 
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Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy kolejnej umowy 
dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, na okres 3 lat, niezabudowanej nieruchomości 
gruntowej położonej w Markach, stanowiącej część działki nr ewid. 15/22 z obrębu 3-03  
o pow. 390 m2 z przeznaczeniem na ogródek warzywny. 
 
Pozytywna opinia Komisji Budżetowo – Gospodarczej stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
W tym punkcie porządku obrad nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego mienie komunalne (Druk 215). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 17 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 2 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych. Radny Tadeusz Skłodowski nie wziął 
udziału w głosowaniu.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/181/2008 i stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
 
Pkt 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego 
mienie komunalne (Druk 216). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy kolejnej umowy 
dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, na okres 3 lat, niezabudowanej nieruchomości 
gruntowej położonej w Markach, stanowiącej część działki nr ewid. 15/22 z obrębu 3-03  
o pow. 165 m2 z przeznaczeniem na ogródek warzywny. 
 
Pozytywna opinia Komisji Budżetowo – Gospodarczej stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
W tym punkcie porządku obrad nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego mienie komunalne (Druk 216). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 2 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/182/2008 i stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
 
Pkt 19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego 
mienie komunalne (Druk 217). 
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Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy kolejnej umowy 
dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, na okres 3 lat, niezabudowanej nieruchomości 
gruntowej położonej w Markach, stanowiącej część działki nr ewid. 15/29 z obrębu 3-03  
o pow. 1582 m2 z przeznaczeniem na poprawienie warunków korzystania z nieruchomości. 
 
Pozytywna opinia Komisji Budżetowo – Gospodarczej stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
W tym punkcie porządku obrad nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego mienie komunalne (Druk 217). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 19 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/183/2008 i stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 
 
Pkt 20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego 
mienie komunalne (Druk 218). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy kolejnej umowy 
dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, na okres 3 lat, niezabudowanej nieruchomości 
gruntowej położonej w Markach, stanowiącej część działki nr ewid. 12 z obrębu 3-03  
o pow. 2000 m2 z przeznaczeniem na bazę transportowo - magazynową. 
 
Pozytywna opinia Komisji Budżetowo – Gospodarczej stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
W tym punkcie porządku obrad nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego mienie komunalne (Druk 218). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 19 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/184/2008 i stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
 
Pkt 21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego 
mienie komunalne (Druk 219). 
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Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy kolejnej umowy 
dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, na okres 3 lat, niezabudowanej nieruchomości 
gruntowej położonej w Markach, stanowiącej część działki nr ewid. 2/2 z obrębu 1-18  
o pow. 4700 m2 z przeznaczeniem na bazę sprzętowo - magazynową. 
Burmistrz poinformował również, że Komisja Rewizyjna poprzedniej Kadencji zwróciła się  
o nieprzedłużanie umowy na kolejne okresy; Burmistrz zgłosił autopoprawkę, aby umowa 
została zawarta na okres 2 lat, ponieważ ta dzierżawa nie koliduje z zamierzeniami gminy  
i daleka jest perspektywa uregulowania stanu prawnego tego gruntu; zwrócił uwagę, że brak 
umowy dzierżawy będzie powodował, że obecny dzierżawca stanie się samoistnym 
posiadaczem gruntu. 
   
Pozytywna opinia Komisji Budżetowo – Gospodarczej stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
W tym punkcie porządku obrad głos zabrał radny Bogusław Dąbkowski. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego mienie komunalne (Druk 219) wraz  
z autopoprawką. 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 13 
przeciw – 2 
wstrzymujących się – 5 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/185/2008 i stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 
 
Pkt 22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego 
mienie komunalne (Druk 223). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy kolejnej umowy 
dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, na okres 3 lat, niezabudowanej nieruchomości 
gruntowej położonej w Markach, stanowiącej część działki nr ewid. 15/22 z obrębu 3-03  
o pow. 330 m2 z przeznaczeniem pod pas zieleni izolacyjnej. 
 
Pozytywna opinia Komisji Budżetowo – Gospodarczej stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
W tym punkcie porządku obrad nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego mienie komunalne (Druk 223). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 2 
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W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/186/2008 i stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 
 
Pkt 23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego 
mienie komunalne (Druk 224). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy kolejnej umowy 
dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, na okres 3 lat, niezabudowanej nieruchomości 
gruntowej położonej w Markach, stanowiącej część działki nr ewid. 19/4 z obrębu 3-06  
o pow. 249 m2 z przeznaczeniem na poprawienie warunków korzystania z nieruchomości. 
Jednocześnie Burmistrz zgłosił autopoprawkę, aby umowa zawarta została na okres 1 roku, 
ponieważ dzierżawca (firma) nie wykazuje zaangażowania w rozwiązywanie problemów tego 
rejonu, m.in. konfliktu z mieszkańcami Lisiego Jaru. 
 
Pozytywna opinia Komisji Budżetowo – Gospodarczej stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
W tym punkcie porządku obrad nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego mienie komunalne (Druk 224) wraz  
z autopoprawką. 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 2 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/187/2008 i stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 
 
Pkt 24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego 
mienie komunalne (Druk 225). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy kolejnej umowy 
dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, na okres 3 lat, niezabudowanej nieruchomości 
gruntowej położonej w Markach, stanowiącej część działki nr ewid. 1 oraz 52 na wysokości 
działek o nr ewid. 31, 32, 33, 34, 35, 36, 149, 39/1 z obrębu 3-06  o pow. 1176 m2  
z przeznaczeniem na miejsca parkingowe. Jednocześnie Burmistrz zgłosił autopoprawkę, aby 
umowa zawarta została na okres 1 roku, ponieważ z miejscami parkingowymi jest poważny 
kłopot i trudno osiągnąć porozumienie z dzierżawcą (firma) tego terenu.  
 
Pozytywna opinia Komisji Budżetowo – Gospodarczej stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
W tym punkcie porządku obrad nie została podjęta dyskusja. 
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Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie dzierżawy gruntu stanowiącego mienie komunalne (Druk 225) wraz  
z autopoprawką. 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 2 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/188/2008 i stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 
 
Pkt 25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie 
bezprzetargowym nieruchomości gruntowej, stanowiącej mienie komunalne, na rzecz 
właściciela nieruchomości przyległej (Druk nr 222). 
 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy zbycia 
nieruchomości gruntowej, stanowiącej mienie komunalne, położonej w Markach w rejonie 
ulicy Jana Pawła II, działka nr ewidencyjny 67/2 o pow. 88 m2 w obrębie 4-06, w celu 
poprawy warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 222. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 
 
W tym punkcie porządku obrad nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym nieruchomości 
gruntowej, stanowiącej mienie komunalne, na rzecz właściciela nieruchomości przyległej 
(Druk nr 222). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 2 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/189/2008 i stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 
 
Pkt 26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 
niezabudowanych nieruchomości gruntowych, stanowiących mienie komunalne (Druk 
nr 237). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 
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Burmistrz Janusz Werczyński omówił projekt uchwały (wykaz działek przeznaczonych  
do sprzedaży został określony w załączniku do uchwały). 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 237. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 
 
W tym punkcie porządku obrad nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanych nieruchomości 
gruntowych, stanowiących mienie komunalne (Druk nr 237). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 15 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 5 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/190/2008 i stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 
 
Pkt 27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego 
Gminie prawa pierwokupu (Druk nr 200). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy działki nr ewid. 
31/51 o pow. 654 m2 w obrębie 4-06 położonej przy ul. Projektowanej. Nieruchomość nie jest 
przeznaczona na realizację celu publicznego. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 200. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie prawa pierwokupu (Druk  
nr 200). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 16 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 2 
W trakcie głosowania obecnych było 18. radnych (nieobecny: T. Pasternak, U. Paszkiewicz).  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/191/2008 i stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 
 
Pkt 28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego 
Gminie prawa pierwokupu (Druk nr 201). 
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Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy działki nr ewid. 
52/18 o pow. 699 m2 w obrębie 4-11 położonej przy ul. Gołębiej. Nieruchomość nie jest 
przeznaczona na realizację celu publicznego. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 201. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie prawa pierwokupu (Druk  
nr 201). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 19 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 19. radnych (nieobecna U. Paszkiewicz).  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/192/2008 i stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 
 
Pkt 29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego 
Gminie prawa pierwokupu (Druk nr 202). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy działki nr ewid. 
52/19 o pow. 700 m2 w obrębie 4-11 położonej przy ul. Gołębiej. Nieruchomość nie jest 
przeznaczona na realizację celu publicznego. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 202. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie prawa pierwokupu (Druk  
nr 202). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 19. radnych (nieobecna U. Paszkiewicz).   
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/193/2008 i stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 
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Pkt 30. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego 
Gminie prawa pierwokupu (Druk nr 203). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy działki nr ewid. 
52/20 o pow. 699 m2 w obrębie 4-11 położonej przy ul. Gołębiej. Nieruchomość nie jest 
przeznaczona na realizację celu publicznego. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 203. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie prawa pierwokupu (Druk  
nr 203). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 20 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/194/2008 i stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 
 
Pkt 31. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego 
Gminie prawa pierwokupu (Druk nr 205). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy działki nr ewid. 
113/3 o pow. 760 m2 w obrębie 5-07 położonej przy ul. Zagłoby. Nieruchomość nie jest 
przeznaczona na realizację celu publicznego. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 205. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie prawa pierwokupu (Druk  
nr 205). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 17 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 2 
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W trakcie głosowania obecnych było 19. radnych (nieobecna I. Brzezińska).  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/195/2008 i stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 
 
Pkt 32. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego 
Gminie prawa pierwokupu (Druk nr 220). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy działki nr ewid. 30 
o pow. 756 m2 w obrębie 5-10 położonej przy ul. Piłsudskiego. Nieruchomość nie jest 
przeznaczona na realizację celu publicznego. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 220. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie prawa pierwokupu (Druk  
nr 220). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 16 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 3 
W trakcie głosowania obecnych było 19. radnych (nieobecna I. Brzezińska).  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/196/2008 i stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 
 
Pkt 33. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego 
Gminie prawa pierwokupu (Druk nr 226). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 75 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy działki nr ewid. 
47/2 o pow. 250 m2 w obrębie 1-12 położonej przy ul. Królowej Marysieńki. Nieruchomość 
nie jest przeznaczona na realizację celu publicznego. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 226. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie prawa pierwokupu (Druk  
nr 226). 
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Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 2 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/197/2008 i stanowi załącznik nr 77 do protokołu. 
 
Pkt 34. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego 
Gminie prawa pierwokupu (Druk nr 227). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 78 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy działki nr ewid. 
106/4 o pow. 1049 m2 w obrębie 4-07 położonej przy ul. Lisa Kuli. Nieruchomość nie jest 
przeznaczona na realizację celu publicznego.  
Jednocześnie Burmistrz sprostował omyłkę pisarską w nazwisku nabywcy. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 227. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 79 do protokołu. 
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie nieskorzystania z przysługującego Gminie prawa pierwokupu (Druk  
nr 227). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 17 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 2 
W trakcie głosowania obecnych było 19. radnych (nieobecny T. Pasternak).  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/198/2008 i stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 
 
Pkt 35. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie 
do zasobu nieruchomości gminnych, niezabudowanej nieruchomości gruntowej (Druk 
nr 206). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 81 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy działki nr ewid. 14 
o pow. 5356 m2 w obrębie 3-06 położonej przy ul. Okólnej, z przeznaczeniem pod budowę 
drogi publicznej. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 206. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 82 do protokołu. 
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Nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do zasobu nieruchomości 
gminnych, niezabudowanej nieruchomości gruntowej (Druk nr 206). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 19 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/199/2008 i stanowi załącznik nr 83 do protokołu. 
 
Pkt 36. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie 
do zasobu nieruchomości gminnych, zabudowanej nieruchomości gruntowej (Druk  
nr 207). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 84 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy zabudowanej 
nieruchomości gruntowej - działki nr ewid. 121/1 i nr ewid. 121/2 o łącznej pow. 249 m2  

w obrębie 1-12 położonej przy ul. Kwiatowej, z przeznaczeniem pod budowę drogi publicznej 
oznaczonej w Miejscowym Planie Zagospodarowania Przestrzennego Miasta „Marki III” jako 
ulica Kwiatowa 116 KUD (ulica dojazdowa). 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 207. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 85 do protokołu. 
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do zasobu 
nieruchomości gminnych, zabudowanej nieruchomości gruntowej (Druk nr 207). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 19 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/200/2008 i stanowi załącznik nr 86 do protokołu. 
 
Pkt 37. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie 
do zasobu nieruchomości gminnych, niezabudowanej nieruchomości gruntowej (Druk 
nr 221). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 87 do protokołu. 
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Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy działki nr ewid. 4  
o pow. 2 ha 9063 m2 w obrębie 5-14 położonej przy ul. Zygmuntowskiej; zakup tej 
nieruchomości jest wynikiem negocjacji dotyczących nabycia majątku rodziny Whiteheadów 
i pozwoli w przyszłości na lokalizację w południowej części Marek celu publicznego,  
np. gimnazjum lub innych obiektów oświatowych;  powiedział również, że skutkiem podjęcia 
tej uchwały będzie zwiększenie deficytu budżetowego, jak również konieczność 
wyemitowania kolejnych obligacji. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 221. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 88 do protokołu. 
 
W tym punkcie porządku obrad głos zabrał radny Bogdan Trzemecki. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do zasobu nieruchomości 
gminnych, niezabudowanej nieruchomości gruntowej (Druk nr 221). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 19 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/201/2008 i stanowi załącznik nr 89 do protokołu. 
 
Pkt 38. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie 
do zasobu nieruchomości gminnych, niezabudowanych nieruchomości gruntowych 
(Druk nr 228). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 90 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy działek: nr ewid. 
135/1 o pow. 217 m2, nr ewid. 136/1 o pow. 73 m2,  nr ewid. 91/1 o pow. 119 m2, w obrębie 
5-07; ww. nieruchomości znajdują się w pasie drogi: ul. Wołodyjowskiego i ul. Butrymów. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 228. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 91 do protokołu. 
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do zasobu nieruchomości 
gminnych, niezabudowanych nieruchomości gruntowych (Druk nr 228). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 19 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
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W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/202/2008 i stanowi załącznik nr 92 do protokołu. 
 
Pkt 39. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie 
do zasobu nieruchomości gminnych, niezabudowanej nieruchomości gruntowej (Druk 
nr 233). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 93 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy działki nr ewid. 
143/13 o pow. 81 m2 w obrębie 1-03 położonej przy ul. Legionowej, z przeznaczeniem pod 
budowę drogi publicznej oznaczonej w Miejscowym Planie Zagospodarowania 
Przestrzennego miasta „Marki I” jako ulica Legionowa 5 KUG. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 233. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 94 do protokołu. 
 
W krótkiej dyskusji głos zabrali radni: Ryszard Korotko, Tadeusz Pasternak oraz Burmistrz 
Janusz Werczyński  
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do zasobu 
nieruchomości gminnych, niezabudowanej nieruchomości gruntowej (Druk nr 233). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 6 
przeciw – 5 
wstrzymujących się – 9 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/203/2008 i stanowi załącznik nr 95 do protokołu. 
 
Pkt 40. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie 
do zasobu nieruchomości gminnych, niezabudowanych nieruchomości gruntowych 
(Druk nr 236). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 96 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy działek: nr ewid. 
96/13 o pow. 51 m2, nr ewid. 96/10 o pow. 392 m2 w obrębie 4-10,  położonych przy  
ul. Władysława Jagiełły (droga dojazdowa). 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 236. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 97 do protokołu. 
 
Nie została podjęta dyskusja. 
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Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do zasobu nieruchomości 
gminnych, niezabudowanych nieruchomości gruntowych (Druk nr 236). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 19 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/204/2008 i stanowi załącznik nr 98 do protokołu. 
 
Pkt 41. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oddania w użytkowanie wieczyste  
w drodze bezprzetargowej zabudowanej nieruchomości gruntowej stanowiącej mienie 
komunalne oraz nieodpłatne przeniesienie własności znajdującego się na niej budynku 
(Druk nr 231). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 99 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy działki nr ewid. 150 
o pow. 831 m2 w obrębie 1-16 położonej przy ul. Podgórskiej.  
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 231. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 100 do protokołu. 
 
W tym punkcie porządku obrad głos zabrał radny Jan Orłowski. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie oddania w użytkowanie wieczyste w drodze bezprzetargowej 
zabudowanej nieruchomości gruntowej stanowiącej mienie komunalne oraz nieodpłatne 
przeniesienie własności znajdującego się na niej budynku (Druk nr 231). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 16 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 4 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/205/2008 i stanowi załącznik nr 101 do protokołu. 
 
Pkt 42. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oddania w użytkowanie wieczyste  
w drodze bezprzetargowej zabudowanej nieruchomości gruntowej stanowiącej mienie 
komunalne oraz nieodpłatne przeniesienie własności znajdującego się na niej budynku 
(Druk nr 232). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 102 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały dotyczy działki nr ewid. 
74/23 o pow. 221 m2 w obrębie 4-03 położonej przy ul. Wspólnej.  
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Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 232. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 103 do protokołu. 
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie oddania w użytkowanie wieczyste w drodze bezprzetargowej 
zabudowanej nieruchomości gruntowej stanowiącej mienie komunalne oraz nieodpłatne 
przeniesienie własności znajdującego się na niej budynku (Druk nr 232). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 2 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych.  
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XX/206/2008 i stanowi załącznik nr 104 do protokołu. 
 
Pkt 43. Rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki 
pisarskiej w uchwale Nr XXXIX/174/97 Rady Miejskiej w Markach z dnia 22 kwietnia 
1997 roku w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego południowej 
części Miasta Marki. 
 
Kopia wniosku radnego Marka Mańka o niezwłoczne przystąpienie do rozpatrzenia 
inicjatywy podjęcia uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 105 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko otworzyła dyskusję, w której udział wzięli 
radni: Paweł Chojnowski, Paweł Adamczyk, Filip Rżewski, Marek Mańk, Tadeusz Pasternak, 
Tadeusz Skłodowski, Maria Przybysz – Piwko.  
 
Po zamknięciu dyskusji Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła 
głosowanie wniosku w sprawie rezygnacji z zasięgania opinii właściwych Komisji Rady 
Miasta Marki o projekcie uchwały w sprawie prostowania oczywistej omyłki pisarskiej  
w uchwale Nr XXXIX/174/97 Rady Miejskiej w Markach z dnia 22 kwietnia 1997 roku  
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego południowej części Miasta 
Marki. 
 
Głosowanie 
za przyjęciem wniosku – 5 
przeciw – 10 
wstrzymujących się – 5 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych.  
 
Wniosek został odrzucony. 
 
Projekt uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale  
Nr XXXIX/174/97 Rady Miejskiej w Markach z dnia 22 kwietnia 1997 roku w sprawie 
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miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego południowej części Miasta Marki 
został skierowany do Komisji Budżetowo – Gospodarczej. 
 
Pkt 44. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
1.Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała Interpelację radnego Ryszarda 
Korotko z dnia 17 czerwca 2008 roku dotyczącą podwyższenia stawek za wodę i ścieki (kopia 
interpelacji stanowi załącznik nr 106 do protokołu).  
 
Burmistrz Janusz Werczyński odczytał odpowiedź na interpelację z dnia 30 czerwca 2008 
roku (odpowiedź stanowi załącznik nr 107 do protokołu). 
 
Radny Tadeusz Pasternak w imieniu Klubu Radnych „O Przyszłość Marek” odczytał 
stanowisko Klubu na temat odpowiedzi Burmistrza na interpelację radnego Ryszarda Korotko 
(pismo stanowi załącznik nr 108 do protokołu). 
 
W dyskusji udział wzięli radni: Tadeusz Skłodowski, Filip Rżewski, Elżbieta Brzozowska, 
Maria Przybysz – Piwko, Paweł Chojnowski oraz Burmistrz Janusz Werczyński. 
 
2.Burmistrz Janusz Werczyński odczytał: 

• interpelację radnego Pawła Chojnowskiego z dnia 18 czerwca 2008 roku (kopia 
interpelacji stanowi załącznik nr 109 do protokołu), 

• odpowiedź na interpelację z dnia 30 czerwca 2008 roku (odpowiedź stanowi 
załącznik nr 110 do protokołu). 

 
W krótkiej dyskusji głos zabrał radny Paweł Chojnowski oraz Burmistrz Janusz Werczyński. 
 
3.Radny Jan Orłowski odczytał interpelację dotyczącą protokołu nr 18 z XVIII sesji z dnia  
14 maja 2008 roku (interpelacja stanowi załącznik nr 111 do protokołu). 
 
Pkt 45. Sprawy różne. 
 
1.Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko przedstawiła pismo Burmistrza w sprawie 
zaopiniowania projektu uruchomienia „Klubu socjoterapeutycznego” dla młodzieży 
gimnazjalnej i szkół średnich (od lat 13 do 18 lat), którego działalność realizowana będzie  
w oparciu o zadania i środki określone w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii (kopia pisma oraz projekt 
stanowi załącznik nr 112 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że z projektem uruchomienia Klubu wystąpiła siostra 
Urszula Głowacka (Zgromadzenie  Najświętszego Serca Jezusa Sacre – Coeur, Marki  
ul. Warszawska 50). 
 
Siostra Urszula Głowacka przedstawiła prezentację multimedialną (prezentacja stanowi 
załącznik nr 113 do protokołu), powiedziała m.in.: Klub rozpocznie pracę jako placówka 
Gminy do czasu zarejestrowania Fundacji, która w przyszłości przystąpi do konkursu  
na prowadzenie placówki; przewidywane źródła finansowania zadania w okresie od września 
do grudnia 2008 roku  to dotacja z Gminy w wysokości 50.000,- zł (63,92% całej kwoty) oraz 
środki własne (darowizna, praca wolontariatu) w wysokości 18.040,- zł (36,08 %); 
wnioskowana kwota pozwoli zapewnić podstawowe potrzeby Klubu: wynajem lokalu, pensje 
wychowawców (umowy zlecenia), ubezpieczenie placówki, koszty telefonu oraz 
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minimalnego doposażenia; zapewniła, że w 2009 roku Fundacja będzie prowadziła Klub 
socjoterapeutyczny, a tym samym będzie stroną zawieranych umów. 
 
W krótkiej dyskusji głos zabrali radni: Jan Orłowski, Marek Kroczek, Paweł Chojnowski, 
Filip Rżewski, Bogdan Trzemecki, Tadeusz Pasternak, Bogusław Dąbkowski, Maria Przybysz 
– Piwko oraz siostra Urszula Głowacka. 
 
Radny Paweł Chojnowski zaproponował, że prowadzona przez niego Fundacja „Pomocna 
ręka” może służyć, jako „pomost” do czasu zarejestrowania przez siostrę Fundacji, jeśli Rada 
Miasta i Burmistrz zaakceptują takie rozwiązanie (na zasadzie umowy partnerskiej). 
 
Burmistrz Janusz Werczyński powiedział, że w roku 2008 Klub socjoterapeutyczny będzie 
prowadzony za pośrednictwem Urzędu Miasta Marki.  
 
Radny Paweł Chojnowski złożył wniosek o przeprowadzenie głosowania w sprawie 
zaopiniowania przedstawionego projektu uruchomienia Klubu socjoterapeutycznego. 
 
Radny Marek Kroczek poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie 
zaopiniowała projekt uruchomienia Klubu socjoterapeutycznego. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie 
zaakceptowania projektu uruchomienia „Klubu socjoterapeutycznego” dla młodzieży 
gimnazjalnej i szkół średnich (od lat 13 do 18 lat), którego działalność realizowana będzie  
w oparciu o zadania i środki określone w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii. 
 
Głosowanie 
za akceptacją projektu – 16 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 2 
W trakcie głosowania obecnych było 18. radnych (nieobecni: U. Paszkiewicz,  
P. Chojnowski).  
 
Rada Miasta zaakceptowała projekt uruchomienia „Klubu socjoterapeutycznego” dla 
młodzieży gimnazjalnej i szkół średnich (od lat 13 do 18 lat), którego działalność realizowana 
będzie w oparciu o zadania i środki określone w Gminnym Programie Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii. 
 
2.Przewodniczaca Komisji Rewizyjnej Izabela Brzezińska odczytała Sprawozdanie z kontroli 
umów dzierżawy gruntów komunalnych pod działalność gospodarczą, w tym pod reklamę 
(kopia Sprawozdania stanowi załącznik nr 114 do protokołu). 
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
3.Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko przedstawiła: 

1) pismo Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 1 w Markach w sprawie sfinansowania 
specjalistycznych zajęć dla dzieci (integracja sensoryczna) – kopia  pisma stanowi załącznik 
nr 115 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady skierowała pismo do zaopiniowania przez wszystkie Komisje Rady.  
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2) pismo mieszkańców Marek w sprawie „objęcia Miasta Marki regularną prywatną 
linią autobusową kursującą w Ząbkach” oraz  udzieloną przez Burmistrza odpowiedź (kopie 
pism stanowią załącznik nr 116 do protokołu). 
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 

3) wystąpienie Wydziału Zarządu Mieniem Komunalnym Urzędu Miasta Marki 
dotyczące możliwości zlokalizowania stacji bazowej CDMA 2000 Marki telefonii 
stacjonarnej na kominie przy ul. Braci Briggsów 11 (kopia pisma stanowi załącznik nr 117 do 
protokołu); Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 
Środowiska  negatywnie zaopiniowała wystąpienie. 

  
Nie została podjęta dyskusja. 
  

4) pismo Mareckiego Stowarzyszenia Gospodarczego, które zawiera wnioski i uwagi 
dotyczące budowy gimnazjum w Markach przy ul. Wspólnej (kopia pisma stanowi załącznik 
nr 118 do protokołu); 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że odbyło się spotkanie z przedstawicielami 
radnych, w trakcie którego wyjaśnione zostały wątpliwości i wiele uwag zostało 
uwzględnionych. 
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
 5) pismo Mareckiej Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko – Własnościowej 
dotyczące wysokości stawek opłat za dostawę wody i odprowadzanie ścieków (kopia pisma 
oraz odpowiedź Burmistrza stanowią załącznik nr 119 do protokołu).  
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
 6) pismo Mazowieckiego Oddziału Terenowego Towarzystwa Rozwijania 
Aktywności Dzieci „Szansa” dotyczące złego stanu wynajmowanego od gminy budynku przy 
ul. Piłsudskiego 39 (kopia pisma stanowi załącznik nr 120). 
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
 7) pismo Zarządu Mieniem Komunalnym Urzędu Miasta Marki dotyczące terminu 
rozbiórki budynku „C” Urzędu Miasta Marki (kopia pisma stanowi załącznik nr 121  
do protokołu). 
 
Burmistrz Janusz Werczyński udzielił dodatkowych informacji na temat planowanego 
powiększenia parkingu przy Urzędzie Miasta (w miejscu obecnego budynku „C”). 
 
Rada Miasta zaakceptowała propozycję Burmistrza. 
 
 8) pismo Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wołominie w sprawie 
zawarcia umowy na coroczną pomoc finansową w wysokości 35 tys zł (kopia pisma stanowi 
załącznik nr 122). 
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Głos zabrali radni: Tadeusz Skłodowski, Bogusław Dąbkowski oraz Burmistrz Janusz 
Werczyński. 
 
Rada Miasta nie wyraziła zainteresowania zawarciem takiej umowy. 
 
 9) wykaz zbiorników wód powierzchniowych stojących zlokalizowanych w granicach 
administracyjnych miasta Marki, sporządzony na wniosek Komisji Zdrowia, Opieki 
Społecznej, bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska Rady Miasta Marki (wykaz 
stanowi załącznik nr 123 do protokołu). 
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
 10) informację z Ambasady Turcji w Warszawie o zatwierdzeniu przez Ministerstwo 
Spraw Wewnętrznych Republiki Tureckiej ustanowienia bliźniaczych relacji między miastem 
Marki a miejscowością Gelendost w rejonie Isparta (kopia informacji stanowi załącznik nr 
124 do protokołu). 
  
Nie została podjęta dyskusja. 
 
4.Burmistrz Janusz Werczyński zwrócił się do Rady Miasta o zajęcie stanowiska w sprawie 
sposobu funkcjonowania targowiska przy ul. Paderewskiego; Burmistrz przedstawił 
następujące propozycje rozwiązań: zwiększenie częstotliwość funkcjonowania targowiska, 
wprowadzenie handlu całotygodniowy (ze sklepami) lub zachowanie dotychczasowego 
charakteru (targowisko czynne dwa razy w tygodniu). 
 
W krótkiej dyskusji głos zabrali radni: Kazimierz Kędzierski, Bogusław Dąbkowski, Paweł 
Adamczyk oraz Burmistrz Janusz Werczyński. 
 
Rada Miasta zajęła stanowisko, że należy zachować dotychczasowy charakter targowiska 
przy ul. Paderewskiego. 
 
5. Burmistrz Janusz Werczyński przedstawił pismo Robotniczej Spółdzielni Mieszkaniowej 
„Praga” Osiedle „Generalska” „z prośbą o dopłatę do wody i ścieków” dla mieszkańców 
osiedla (kopia pisma oraz udzielona przez Burmistrza odpowiedź stanowi załącznik nr 125 do 
protokołu); Burmistrz poinformował, że ewentualne zastosowanie dopłat bardzo obciąży 
budżet miasta. 
 
W dyskusji głos zabrali radni: Paweł Adamczyk, Jacek Orych, Tadeusz Pasternak, Filip 
Rżewski, Maria Przybysz – Piwko oraz Burmistrz Janusz Werczyński. 
 
Rada Miasta negatywnie odniosła się do wniosku o wprowadzenie dopłat do stawek opłat za  
dostarczanie wody i odprowadzanie ścieków. 
 
6.Burmistrz Janusz Werczyński zwrócił się do Rady z prośbą o zajęcia stanowiska w sprawie 
wykonania remontu pomnika przy ul. Paderewskiego. 
 
Rada Miasta zaakceptowała wykonanie remontu pomnika. 
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7.Radny Tadeusz Skłodowski w imieniu Mareckiego Stowarzyszenia Gospodarczego zaprosił 
na IV Spartakiadę Rodzinną, która odbędzie się w dniu 28 września br. na stadionie miejskim 
przy ul. Wspólnej 12. 
 
9.Radny Marek Kroczek w imieniu proboszcza Zygmunta Wirkowskiego zaprosił na piknik 
„Pożegnanie Lata u Świętego Izydora”, który odbędzie się w dniu 21 września 2008 roku. 
 
Pkt 46. Zamknięcie posiedzenia. 
 
O godzinie 1830  Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła XX sesję Rady 
Miasta Marki. 
 
 
protokołowała 
Małgorzata Mincberg 
 
 


